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Svensk Dykerihistorisk Förenings 
arbetsmöte – Vision framtiden, i 
Marstrand (Koön) 
 2019-11-22 – 24 

 
Rund ring = Kolonigatan 7 – pilen anger 

rekommenderad parkering (gratis) 

Fredag den 22 
omkr 13.00 Samling på Kolonigatan 7, Marstrand (Koön), 
inkvartering och fika. 
14.00 Arbetsmötet börjar enligt en av ordföranden 
utsänd arbetsplan. 
19.00 Middag.  
 Efter middagen drar vi oss tillbaka till salongen för 
ev fortsatta diskussioner och trevlig samvaro. 

 
Lördag den 23 
08.30  Frukost. 
09.30 Diskussionerna tar vid där de slutade föregående kväll. 
12.00 Promenad till färjan som tar oss över till Marstrandsön och 

fästningen. 
12.30 Guidad visning av Carlstens fästning under sakkunnig ledning av 

kommendanten Eiwe Svanberg. Troligen fästningens sista 
kommendant. 

14.00 Lunch bestående av en pizza-slice på Kolonigatan 7. 
15.00  Fortsatta diskussioner om Vision framtiden. 
19.00  Middag med inbjudna gäster, Anna och Douglas Samuelsson samt 

Mona och Rolf Erneborn (Marstrands hembygdsmuseum). Efter 
middagen kommer Rolf att berätta en del om Marstrands historia. 

Söndag den 24 
08.30  Frukost 
09.30  Sammanfattning av vad helgens diskussioner gett gällande Vision 

framtiden. 
12.00  Ev lunch och därefter hemresa. 
 
Deltagare:  

Birgitta Forsén, Hans Bohlin, Bert Westenberg, Magnus Waldau, 
Kent Forsén, Hans Örnhagen, Tomas Jangvik, och Ingrid 
Jungermann.  

 
Tag med egna sängkläder, handduk och ev snuttefilt. 
Välkomna till en förhoppningsvis synnerligen givande helg vad gäller diskussioner om SDHF:s 
framtid, trevlig samvaro, god mat och dryck samt ett litet inslag av lokal kulturhistoria. 
 
Onsala 2019-11-10 
Bert Westenberg 
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2019-10-22 
Handlingsplan för Vision Framtiden 
Senior Vice President på SAAB Kockums, Gunnar Weislander, är kontaktad med en beskrivning av 
SDHF:s Vision framtiden med frågan om sponsring. Vårt ärende behandlas och vi avvaktar svar från 
företaget. 
Ett antal försök att få direktkontakt med Kulturborgarrådet tillika Ordföranden i Stockholms 
Kulturnämnd, Jonas Naddebo, har gjorts. På begäran av Jonas assistent Tina Jahnke har dock en 
beskrivning av Vision framtiden skickats till Jonas och vi väntar på dennes synpunkter. 
Arbetsmöte kommer att äga rum i Marstrand 22-24/11 hos Bert Westenberg, för sammanställning av 
en handlingsplan för SDHF:s agerande på kort och lång sikt. 
Anmälda till detta möte är Bert Westenberg, Hans Bohlin, Tomas Jangvik, Magnus Waldau samt 
Birgitta och Kent Forsén. 
    # 

2019-09-07 
Handlingsplan för Vision Framtiden  
Samtal med f d hovmarskalken Svante Lindqvist resulterade i rådet att ta kontakt med högsta 
chefen för SAAB Kockums som är en av våra guldsponsorer. Han heter Gunnar Weislander och 
har ett imponerande CV inom det svenska ubåtsvapnet att luta sig mot.  
Arbetet med att söka de stora pengar vi behöver för att kunna förverkliga Vision framtiden 
fortsätter. 4(4)  
SDHF behöver ha en handlingsplan för sitt agerande på kort och lång sikt, dels för att presentera 
för SMTM, men inte minst när det gäller det stora och viktiga projektet Vision framtiden. Bert  
Westenberg har inviterat styrelsen till ett arbetsmöte i Marstrand 22-24/11 för uttömmande 
diskussion och sammanställning av en handlingsplan.  
Anmälda till detta möte är Bert Westenberg, Hans Bohlin, Tomas Jangvik, Magnus Waldau samt 
Birgitta och Kent Forsén. 
   # 

2019-08-09 
Vision 2020  
Kent Forsén presenterade resultaten av sina kontakter med presumtiva sponsorer för 
förverkligandet av projektet Vision 2020, 
Vid styrelsemöte presenterar Kent Forsén lista över kontakter rörande Vision 2020. 
 
Vision 2020 – aktuella kontakter 
En rad kontakter med företag, organisationer och stiftelser har tagits med syftet att finna en eller 
flera sponsorer för projekt Vision 2020. I ett antal fall har den tillfrågade framfört att man 
tycker att projektet är intressant, men att man inte har möjlighet att ställa upp som sponsor, främst 
därför att vi faller utanför den ram man har att hålla sig inom. Arbetet med att söka sponsor 
fortsätter och nya kontakter kommer att tas tills vi når målet.  
Uppföljning kommer inom kort att göras med följande:  
 
1. SAAB-Kockum.  
Kommunikationschef Benoit Passard besökte DTH den 25/5.  
Var mycket positiv och fascinerad av vår verksamhet.  
 
2. Jacob Wallenbergs stiftelse, särskilda fonden. 
Formell ansökan om pengar för inbyggnad av ROV-en skickades in den 28/3. Bekräftelse den 29/3 att 
vårt ärende kommer att tas upp vid nästa sammanträde. 
 



Framtidsvisioner för Dyktankhuset, 2000 – 2020, en sammanställning av dokument 4 

 

3. Stena-Stiftelsen. Första kontakt med Stena Line togs den 31/3 2016. Man såg då ingen möjlighet 
att hjälpa oss. Kontakt med Stena-Stiftelsen togs den 25/6 2018. Samma dag kom ett tack för 
översänt material utan annan kommentar. 
 
4. Volvo.   
Kontakt med ansvarig för företagets sponsring togs den 19/6. Denne tyckte att vårt projekt lät 
intressant och vi kom överens om att höras av efter sommaren.   
 
5. Waterproof.        
Kontaktades den 23/4 och igen den 4/6. Meddelade då att man inte har möjlighet att ställa upp med 
de stora belopp som behövs,  men också att ”Vi kommer att vara med på ett eller annat sätt”. 
 
6. Kungahuset. 
Företräde hos H M Kung Carl Gustav har begärts formellt den 13/6. Svar från Hovmarskalkämbetet 
kom omedelbart. Man bekräftade att vårt ärende kommer att presenteras för kungen.  Önskade 
även en beskrivning av ärendet. Efter att ha fått en sådan, meddelades att man återkommer när 
ärendet föredragits för H M vid planeringssammanträde efter sommaren. 
 
7. PEAB.               
Byggföretaget PEAB kontaktades den 19/6.  
 
(8. NCC.  
Byggföretaget NCC kontaktades den 15/6. Tackar för intressant material den 21/6 och meddelar 
samtidigt att man inte kan ställa upp som sponsor.)   

 se också   20170225. 
   # 

2019-06-11 
Vision Framtiden  
Vi har fått fakturaadress till Kockums för att kunna fakturera sponsorbeloppet på 20 000 kronor.  
Kent Forsén tar kontakt med Björn-Axel Johansson angående uppslag om möjliga källor att söka 
medel från till projektet.  
Bert Westenberg framförde önskemål om att styrelsen anslår tid för att ta fram en handlingsplan 
för Vision Framtiden. 
SDHF behöver ha en handlingsplan för sitt agerande på kort och lång sikt, dels för att presentera 
för SMTM, men inte minst när det gäller det stora och viktiga projektet Vision framtiden. Bert  
Westenberg har inviterat styrelsen till ett arbetsmöte i Marstrand 22-24/11 för uttömmande 
diskussion och sammanställning av en handlingsplan.  
Anmälda till detta möte är Bert Westenberg, Hans Bohlin, Tomas Jangvik, Magnus Waldau samt 
Birgitta och Kent Forsén. 
   # 

2018-12-01 
Vision Framtiden  
Kent Forsén visar skisser som Djurgårdsförvaltningen tagit fram avseende den planerade 
tillbyggnaden av Dyktankhuset. Till dags dato har dessa utkast/ritningar från arkitekterna inte 
kostat Svensk Dykerihistorisk Förening något. 
     # 

2018-11-06 
Vision 2020 
På mötet antogs det nya projektnamnet Vision Framtiden. 
Kent Forsén har haft kontakt med arkitekten Mats Fallander. 
Vi kan inte räkna med bidrag från Riksantikvarieämbetet (RAÄ) då man inte stöder nybyggnad. 
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Kent Forsén kommer att söka bidrag till SDHF:s planerade evenemang 2019. 
SDHF kommer att söka medel från RAÄ avseende regelbundet återkommande nyutbildning, t ex 
guideutbildning. Denna stödform kommer att gälla fr o m 2019. 
Kent Forsén tar kontakt med hovet i syfte att inbjuda Carl XVI Gustaf till SDHF:s 40-års jubileum. 
     # 

2018-09-08 
Vision 2020 
Kent Forsén presenterade resultatet av kontakter med presumtiva sponsorer för förverkligandet 
av projekt Vision 2020. Tyvärr har vi 
4(5) 
fått avslag på vår begäran om att få träffa Kung Karl Gustav, dock utan motivering till avslaget. 
Förnyad kontakt kommer att tas. 
Ytterligare ett stort antal kontakter kommer även att tas. 
Föreslogs att ändra namnet till ”Vision framtid” eller liknande. 
    # 

2018-05-26 
Vision 2020 
Informationschef Benoit Passard, SAAB Kockum gjorde den 25 maj ett studiebesök i 
Dyktankhuset. 
BP visade stort intresse, fascinerades av våra samlingar och fotograferade flitigt olika delar av 
interiören och föremål i huset. Syftet med besöket var att BP ska kunna förbereda sig för att föra 
upp vår fråga om Vision 2020 till SAAB Kockums företagsledning. 
    # 

2017-12-02 
Vision 2020 
Svensk Dykerihistorisk Förening fick inget bidrag från Riksantikvarieämbetet med anledning av 
vår ansökning. 
Arbetet med att hitta sponsorer fortsätter. 
    # 

2017-10-19 
Vision 2020 
Kontakter med tänkbara sponsorer fortsätter och kommer att intensifieras de närmaste 
månaderna.  
Riksantikvarieämbetet (RAÄ) har bekräftat diarieföring av vår ansökan om medel för att kunna 
söka bygglov. Muntligt har meddelats att vi kommer att få besked under november månad 
om vi får några pengar. Kopia  av ansökan skickas till styrelsen. 
    # 
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2017-10-18 

Alternativ 1    Från Willabgarden.se 

 

3 x 7 m dvs 21 m2  Kostar 75 921:-        Till detta kommer kostnad för sockel. 

Alternativ 2     Från Classicum.se 

 

3,75 m djupt och 6,75m brett  dvs 25 

m2    c:a 70 000:-  

 

 

 

 

 

 

Alternativ 3       Proffsbyggt från progro.se:     Kontaktperson Lars Eriksson 

9,6 m brett( hela pannrumslängden) och   4 m djupt = 38 m2 à 3- 4000:-/m2 blir 110 - 154000:-  

Montering c:a 60000:- Dvs c:a 170 – 215000:- 

Till detta kommer kostnad för sockel. 
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2017-09-09 

Birgitta och Åke ansöker om bidrag 800 kkr från Riksantikvarieämbetet för Kulturarvsarbete. 

Pengarna avsedda för bygglovsansökan. 

   # 

2017-09-09 
Vision 2020 
Arbetet med sammanställning av tänkbara sponsorer fortsätter. 
 
Tack vare att Åke Johansson snabbt betalade in vår medlemsavgift till ArbetSam 
(Arbetslivsmuseernas Samarbetsorganisation), fick vi information om att Riksantikvarieämbetet (RÄ) 
har ett extra överskott av 8 miljoner som man ska fördela till kulturarvsarbete.  
Självklart söker vi pengar för att om möjligt kunna söka bygglov för tillbyggnaden av Dyktankhuset.  
     
Besked om vi får några pengar av Riksantikvarieämbetet meddelas 
före utgången av 2017. Ansökningstiden för bygglov tar ca 3 månader. Beviljas bygglov, gäller detta 
under 2 år, dvs byggnation kan påbörjas inom 2 år efter godkänt bygglov. 

    # 

2017-06-20 
Vision 2020 
Kent Forsén arbetar med att sammanställa resultatet av genomgången undersökning av 
sponsorer/fonder. 
Kontakten med MMT, Ola Oskarsson och Carl Douglas har ännu inte gett något resultat. 
Kent Forsén föreslår att SDHF söker medlemskap i ArbetSam, Arbetslivsmuseernas 
Samarbetsråd. Styrelsen bifaller Kents förslag. 
    # 

2017-05-20 
Vision 2020 
Kent Forsén meddelade att arbetet med att kartlägga tänkbara sponsorer bland stiftelser, fonder 
och myndigheter fortsätter. En detaljerad rapport om dessa är under sammanställning. Ett stort 
antal personliga kontakter kommer att tas. 
Försöken att vid upprepade tillfällen under mer än ett års tid via Ola Oskarsson få kontakt med 
Carl Douglas på Marin Mätteknik 
(MMT) har inte krönts med framgång. Carl Douglas har tillskrivits både privat och som ledare för 
MMT, men inte svarat. 

   # 

2017-05-06 

Hans tillskriver god vän         Lars.ericsson@progro.se   

 Tungelsta 20170506 
  Hej Lasse 

Jag har sedan flera år tillbaka engagerat mig i 

en gammal byggnad på Galärvarvet som 

tidigare var marinens dykerilaboratorium och 

idag innehåller ett dykerimuseum. Se 

www.sdhf.se för lite information. Bland 

samlingarna finns sannolikt en av Sveriges och 

kanske världens äldsta fjärrstyrda farkoster. 
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Den står idag under en presenning  och vi skulle vilja bygga ett väggmonterat växthus för att kunna 

visa denna och två andra fjärrstyrdafarkoster för allmänheten. 

Om man utnyttjar hela ytan som står till förfogande får man ett hus som är c:a 10,6 m långt och 4,6 

m brett med en nockhöjd på 3,6 m. Vägghöjden på den fria långsidan bör vara minst 2,2 m och 

väggen planeras i kanten på stenläggningen på 

fotona från porten i trähuset fram till knuten på 

betonghuset. 

Vad tror du kostnaden kan hamna? Som 

representant för en ideell förening undrar jag 

naturligtvis också om du tror det kan finna 

möjlighet till sponsring från det företag du 

företräder eller andra representanter för 

växthusindustrin. 

Projektet är i ett tidigt skede och när vi fått 

veta hur huset skulle kunna se ut och ungefär 

vad kostnaden blir får vi gå vidare till mark- och 

fastighetsägaren Kungliga Djurgårdens förvaltning för att be dem söka bygglov om de gillar idén. 

Bästa hälsningar 

 

 

Kopia: STHF styrelse 

2017-04-20 
Vision 2020 
● Arbetet fortsätter med genomgång av sponsorer. Kent Forsén kommer att presentera en 
detaljerad rapport när researchen är avslutad. 
● Kontakt med Ola Oskarsson och Carl Douglas verkar problematisk att få till stånd trots idoga 
försök från Kent Forséns sida. 
     

2017-02- 25 
Vision 2020 
Nedan presenteras Kent Forséns hittills tagna kontakter och resultat, samt planerade framtida 
kontakter med presumtiva intressenter. 
1. Kulturdepartementet. Ger inte ekonomiskt stöd till ny- eller tillbyggnader. Hänvisar till 
Länsstyrelsen. 
2. Länsstyrelsen i Stockholm. Här finns möjlighet att söka ”Byggnadsvårdsbidrag”, dock inte 
pengar till ny- eller tillbyggnader. 
3. Riksantikvarieämbetet (RAÄ). Efter att ha läst beskrivningen av Vision 2020 säger man sig vara 
”otroligt imponerade” över vårt engagemang. Handläggaren på enheten för förvaltningsärenden 
och bidrag ska göra ett besök i Dyktankhuset ”så fort det ges tillfälle”.  
Meddelar att ”Dyktankhuset tillhör den kvarvarande del av Galärvarvet som numera är statligt 
byggnadsminne som förvaltas Kungliga Djurgårdensförvaltningen. Mot denna bakgrund krävs 
tillstånd av RAÄ när en om- eller tillbyggnad ska göras.  
     Rekommenderade kontakt med Kungliga Djurgårdsförvaltningen.  
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Hos RAÄ finns möjlighet att söka medel till ”arbetslivsmuseer” (Dyktankhuset kan med lite 
fantasi definieras som ett sådant). 
4. Kammarkollegiet. Allmänna Arvsfonden. Kan enligt sina direktiv för i år endast stötta barn- och 
ungdomsverksamhet samt verksamhet som engagerar barn med funktionsnedsättning.  
5. Kulturnämnden i Stockholms stad. Ytterligare kontakter kommer att tas. 
6. Boverket. Här finns möjlighet att ansöka om stöd till vissa icke-statliga kulturlokaler. Processen 
är dock byråkratisk samt krånglig och det är tveksamt om Dyktankhuset kan identifieras som 
”icke-statlig kulturlokal”. 
7. Maritima. Ytterligare kontakter kommer att tas. 
8. Kungliga hovet kommer att kontaktas. 
8. Konung Gustaf VI Adolfs fond för svensk kultur kommer att kontaktas.  
9. Genomgång av landets drygt 1100 privata stiftelser fortsätter. Förteckning över stiftelser som 
kan vara aktuella att kontakta kommer att upprättas. 

 

2017-02-24 

Förslag förbättrat ROV garage. 

     Tungelsta, 2017-02-24 

Med ett väggplacerat växthus med basmåttet 10,5 x 4,7 utefter väggen på gamla pannhuset kan vi 

åstadkomma en fin utställningsyta för vår ROV, FOA sub (Finns idag i SMM magasin i Nättraby),  

Mantis (Finns idag i FMV förråd),  och en sjöuggla (Skänkt? till SDHF av Sjöugglekonsortiet GU?).  

Genom att ha glashuset belyst hela dygnet kommer det, tillsammans med inspelad information i 

högtalare, att attrahera tittare och på det viset skapa intresse för dykeri och ubåtsräddning. Med 

glashuset skapas förutsättningar för besökare och förbipasserande att följa den renovering av ROV 

som är planerad. 

Huset placeras så och förses med en sidodörr nära Dyktankhuset så att större föremål kan 

transporteras på pallkärra på hårdgjord yta från Dyktankhuset fram till gräsmattan. 

Exempel på sektionsbyggt glashus från Classicum. 

 

http://www.classicum.se/vara-produkter/vaxthus/vaggmonterade-vaxthus/serralux-vagg 
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ROV:er att ställa ut i glashuset 

FOA sub vid utställning i Norge 1985 c:a. 

Kräver basyta 3,0 x 2,0 m 

Finns idag hos SMTM, Nättraby 

 

 

 

Mantis: Basytebehov beroende på 

manipulatorarmar. Men c:a 2 x 5 m 

Finns idag i FMV regi. 

 

 

 

        

Sjöuggla: Basytebehov 1 x 1,5 m. Med kontrollmodul c:a det dubbla 

Finns idag i Gbg. Bert W vet var.   

 

 

 

 

Vår egen: Basytebehov 2,5 x 3 m +  

kontrollmodul c:a 1 x 1,5 m 
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2016-05-16 
Kent Forsén presenterade kontakter han haft med presumtiva sponsorer. 
Bert Karlsson – gav ingen respons. 
Sten Line, marknadschefen – ingen respons efter förnyad kontakt. 
SKF – inget besked för närvarande, letar efter rätt kontaktperson. 
Kent Forsén avser ev ta kontakt med ESAB som skulle kunna vara en synnerligen lämplig sponsor med 
tanke på den svetsade tanken i Dyktankhuset. 

   # 

2016-03-31 
Kent Forsén tillskriver Stena Line AB 
 

Bakgrund 
Den svenska örlogsflottan förlades i början av 1700-talet till några öar (Djurgården, Skeppsholmen, 
Kastellholmen och Beckholmen) mitt inne i Stockholm. Denna stora örlogsbas fick namnet 
Galärvarvet och kallas så än idag. Större delen av varvet flyttades senare till Djurgården. Under 
senare delen av 1800-talet genomgick varvet en omfattande upprustning för att kunna möta de nya 
behov som kom när ångfartygen blev verklighet.  
I över 100 år har den svenska örlogsflottan haft varv och verkstäder på Galärvarvet och såväl ubåtar 
som övriga krigsfartyg har där haft sin hemmahamn. Varvet var en stor arbetsplats och hade vid 
krigsslutet 1945 fler än 1200 anställda.  
 

I modern tid insåg man emellertid att det kanske inte var så klokt att ha en stor del av den svenska 
marinens slagkraftiga flotta förlagd mitt inne i Stockholm. Under 1960-talet in-leddes därför en 
successiv avveckling av Galärvarvet, som lades ned 1969 och verksam-heten flyttades ut från 
Stockholm till Muskö. Därefter revs merparten av varvets Industri-byggnader och båthallar 
tillsammans med kajanläggningar. Området gjordes om till park och Galärparken är idag ett av 
Stockholms populäraste gångstråk tillika en av Sveriges allra största turistattraktioner, med bl a 
Vasamuseet, Nordiska museet, Abbamuseet, Spritmuseet, Liljevalchs konsthall, Prins Eugens 
Waldemarsudde och nöjesfältet Gröna Lund samt Dyktankhuset. 
 

Dyktankhuset 
En av de närmaste direkta grannarna till Vasamuséet är Dyktankhuset, som byggdes 1934 intill den 
kaj där marinens ubåtar brukade ligga. I huset finns både en 6 m hög och  
3 m bred trycktank samt en tryckkammare, troligen den första elektrosvetsade tryckkammaren i 
världen. Anläggningen kom till för att ubåtspersonal skulle få tillfälle att öva uppstigning från en 
havererad ubåt under tryggare förhållanden än vid övningar i öppet hav. Denna verksamhet 
dominerade de första 20 åren, men Dyktankhuset kom sedan att bli den svenska marinens 
dykerilaboratorium och har varit platsen för en rad världsunika forskningsprojekt. När marinen 
flyttade sin verksamhet till Hårsfjärden 1979 hotades dock även Dyktankhuset av rivning. 
 
På privat initiativ bildade då en grupp dykentusiaster Svensk Dykerihistorisk Förening (SDHF), med en 
otyglad iver att rädda Dyktankhuset från rivning, vilket man lyckades med.  
Målsättningen var att Dyktankhuset skulle bli museum där svensk dykerihistoria skulle bevaras och 
visas upp för såväl den svenska allmänheten som de många internationella turister som årligen 
besöker Galärparken. Något liknande finns inte på någon annan plats i Sverige. 
SDHF har sedan starten 1979 samlat in, fått i donation och köpt en mycket stor mängd föremål och 
utrustning från äldre dykeri, vilket resulterat i att föreningen idag har en minst sagt imponerande 
historisk samling från såväl militärt som civilt dykeri och från både tungdykning med hjälm och 
sportdykning att visa upp. Även en historiskt värdefull stor samling utrustning för fotografering och 
filmning under vatten ingår i samlingarna.    
 

Sedan 1999 drivs verksamheten av SDHF i samarbete med Statens Maritima Museer (SMM), medan 
själva byggnaden ägs av Kungliga Djurgårdsförvaltningen (KDF). SMM har inget emot att SDHF 
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övertar det fulla ansvaret för driften av Dyktankhuset. Inte heller har KDF något att erinra emot att så 
sker.   
 

SDHF är en aktiv förening som vid flera tillfällen årligen själv genomför och medverkar i olika 
aktiviteter. Förutom genom event, föreläsningar och visning av den stora historiska samling 
dykutrustning som finns i Dyktankhuset, sker guidade studiebesök och praktisk uppvisning av olika 
typer av dykning. Såväl dykning med dykarklocka som tungdykning med hjälm och modern 
sportdykning demonstreras. 
Dyktankhuset har kommit att bli ett museum och ett kunskapscentrum för människor med intresse 
för både svensk och internationell dykhistoria. Huset är strategiskt beläget vid vattnet och har 
Sveriges mest besökta museum som en av sina grannar.    

Framtiden – ”Vision 2020” 
Dyktankhuset brottas idag med betydande problem i form av trångboddhet. Behovet av att få 
tillgång till fler lokaler och större utställningsyta, dels för att göra den historiska exposén av 
dykhistorien optimal, dels för att utveckla möjligheter att ta tillvara de former av dykeri som nu 
avvecklas på grund av snabb teknisk utveckling, är mycket stort.  
 

SDHF och Dyktankhuset har flera löften om ytterligare intressanta föremål som man i dagsläget 
dessvärre inte kan tacka ja till på grund av platsbrist. Bland möjliga föremål att ta omhand finns t ex 
en dykarbåt som användes av marinen under och efter 2:a världskriget. Vidare en svenskkonstruerad 
ROV, som när den byggdes i mitten av 1950-talet konstruktionsmässigt innebar ett stort steg. Både 
en miniubåt och ubåtsräddningsklocka finns redan bland samlingarna.  
 

För att SDHF ska kunna nå sina visioner att tillhandahålla ett modernt dykmuseum med önskvärd 
tillgänglighet för allmänhet och turister i framtiden, måste Dyktankhuset byggas ut. Markyta för en 
sådan utbyggnad i direkt anslutning till det befintliga Dyktankhuset är tillgänglig. Varken SMM eller 
KDF motsätter sig en utbyggnad, men ingen av dessa har resurser för finansiering av projektet som 
fått namnet ”Vision 2020”. Förslag till byggnadsritning finns. 
 
I de flesta människors ögon är Stena Line genom sin breda och stora verksamhet med båtar och 
sjöfart en viktig del av det svenska näringslivet. Mot denna bakgrund och inte minst företagets 
koppling till dykeri i samband med offshoreverksamhet, är det därför naturligt för SDHF att vända sig 
till Stena Line i försök att finna en sponsor för Vision 2020.  
Självklart skulle ett sådant sponsorskap uppmärksammas tydligt såväl i svenska som internationella 
media och även på ett outplånligt sätt bland landets främsta turistattraktioner i Stockholm.   
Det är således vår stora förhoppning att få ett personligt möte till stånd för närmare presentation av 
Vision 2020 för Dig och berörda kollegor och att diskutera vilka möjligheter Stena Line har att ställa 
upp med stöd för att utveckla och bevara landets enda och därtill anrika dykerimuseum.  
 
Kent Forsén 
Styrelseledamot SDHF  

   # 

2015  

Inget specifikt händer avseende Vision 2020. 
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2014-10-30 

Anders W postar nedanstående brev till SMM med begäran att få ta över ansvaret för Dyktankhuset. 

Trots mitt ifrågasättande av det lämpliga i att sända detta utan att höra styrelsen för SDHF. Bara jag 

(Hans Ö) har fått ta del av brevet eftersom jag ingår i planeringsgruppen. Jag påpekar för Anders W att 

det bör ligga ett styrelsebeslut bakom ett sådant brev. Anders W menar att han informerat styrelsen 

och fått fria händer att driva ärendet Vision 2020. Detta leder till stor splittring och Anders kräver min 

omedelbara avgång men avgår själv som ordförande efter några månaders turbulens. Tyvärr leder 

detta till att arbetet med Vision 2020 avstannar. 

2014-10-30 

Jag skickar detta brev tillAnders W och får svar. 

h ans@ornhagen.se 
Till: A nders Wästfelt 
Cc: s tyrelsen@sdhf.se, Sdhf Lars Holm 
Hej Anders 
Om jag läser ditt brev rätt så är det den kommande insamlingsstiftelsen som skall skriva till SMM 
och 
fråga om man kan få ta över arrendekontraktet. Som brevet nu är formulerat så är det SDHF och 
det är 
det jag menar är fel. 
Om jag, som ingående i gruppen Vision 2020 inte har förstått informationen så kanske det finns 
fler som 
skulle behöva bättre information. Jag önskar fortfarande se en ekonomisk plan för den stiftelse 
som du 
har som en del i Vision 2020. Jag tycker nästa styrelsemöte skall ägnas åt detta innan fler brev, 
som 
riskerar att bli ekonomiskt bindande för SDHF skickas. 
Bästa hälsningar 
Hans Ö 
30 oktober 2014, Anders Wästfelt <anders@wastfelt.net> skrev: 
Bäste Hans Ö, med kopia till styrelsen. 
Att bara du, i detta läge, fick kopia på mitt brev till SMM angående en förfrågan ev övertagande 
av 
arrendeavtal på Dyktankhuset beror på att du fortfarande ingår i gruppen VISION 2020. 
Som ansvarig i denna grupp, följer jag den långsiktiga planen vi beslutat att arbeta efter. 
Du har inte deltagit i gruppens senare möten - men såväl du som styrelsen har blivit kontinuerligt 
uppdaterad hur VISION 2020 framskrider. 
Ett led i VISION 2020 är att SDHF initierar att bilda en Insamlingsstiftelse som i framtiden skall 
förvalta det nya Dyktankhuset. Detta är ett krav från Kungliga Djurgårdens förvaltning för att vi 
skall få 
igenom VISION 2020. Man skriver inga avtal med en ideell förening. 
Även SMM anser det skall vara en Insamlingsstiftelse som i framtiden skall vara huvudman 
för det ny Dyktankhuset och deras samarbetspart i framtiden. 
Du upprepar vad jag redan informerat om! 
Självklart skall Stiftelsen förhandla med KDF om villkoren för ett arrendeavtal om vi får en skriftligt 
svar 
från SMM att man är villig att släppa ifrån sig avtalet. 
Du blandar ihop SDHF och en ev. Insamlingsstiftelse som blir huvudman för VISION 2020. Det är 
stiftelsen som skall söka finansieringen för genomförandet av VISION 2020 
och därmed förhandla om - och betala en ev. arrendekostnad till KDI. 
SDHF verksamhet skall även i fortsättningen drivas enligt dess stadgar och efter den budget som 
årsmötet beslutar. 
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Om SDHF:s styrelse/årsmöte beslutar att bli en av stiftarna i Insamlingsstiftelsen Dyktankhuset 
betalar 
SDHF in ett engångsbelopp till stiftelsen vars storlek bestäms av styrelsen/årsmötet. SDHF får 
därmed 
en styrelsepost i Insamlingsstiftelsen Dyktankhuset och kan därmed följa - och påverka - 
utvecklingen 
av VISION 2020. 
Vad du har haft för kommunikation med SMM, angående begäran att få reda på vad SMM 
betalar för arrendekostnad till KDI för Dyktankhuset känner jag inte till. Har inte sett några kopior 
på 
denna korr. För övrigt anser jag att denna fråga är helt oralevent i detta sammanhang. Detta är 
en 
uppgörelse mellan SMM och KDI, inte med SDHF. 
2014-11-01 Webbmail (35) 
https://mail.one.com/#hans@ornhagen.se/INBOX.Sent/1/6572/?search=anders@ 2/2 

Som framgår av detta svar kommer du inte att i detta läge få någon ekonomisk kalkyl eller budget 
gällande ett ev övertagande av arrendeavtal. 
mbh 
Anders 
 
 
hans@ornhagen.se skrev 2014-10-30 12:19: 
Bäste Anders och övriga styrelsemedlemmar 
Jag noterar att detta brev (se bilaga) som kommit till mig inte kopierats till styrelsen. 
Jag stödjer idén att vi på sikt skall ha ett eget avtal med KDF rörande Dyktankhuset, men att idag 
be 
att få överta ett arrende är väl för tidigt och ffa jag känner inte igen detta som en punkt där 
syrelsen sagt 
ja. 
Personligen tycker jag att vi,SDHF, först skall förhandla med KDF för att efterhöra vad 
arrendekostnaden skulle bli om vi tar över arrendet. Styrelsen tar sedan ställning till om vi orkar 
med 
arrendekostnader och drift för huset. Det är ju inte bara arrendet vi kommer att behöva betala. År 
2005 
var SMM kostnader för dyktankhuset 51kkr och 2006 73kkr. De senare åren har man trots min 
begäran 
inte lämnat ut några uppgifter. 
Jag skulle vilja se en ekonomisk kalkyl och budget innan vi begär att få ta över arrendet. 
Med bästa hälsningar 
Hans Ö 
 
 
---------- Vidarebefordrat meddelande ---------- 
Från: Anders Wästfelt <anders@wastfelt.net> 
Datum: Thu Oct 30 2014 11:35:53 GMT+0100 (Västeuropa, normaltid) 
Ämne: Brevet till SMM om arrendeavtalet på Dyktankhuset. 
Till: Mats Fahlander (mail@matsfahlander.com) <mail@matsfahlander.com>, Knut Åkesson 
<knut@ecs-teknik.se>, Gunnar Bemert <gunnar@gube.co.uk>, Hans Örnhagen 
<hans@ornhagen.se> 
Hej gott folk, 
Enligt de beslut som vi fattade vid vårt möte med SMM den 2014-10-02 har jag nu 
skrivit och postat brevet till SMM med en förfrågan om att få överta arrendeavtalet på 
Dyktankhuset. 
Bifogar brevet för kännedom. 
Vi hörs, 
mbh 

Anders 
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2014-10-29 

   Statens Maritima Museer 
    Sjöhistoriska museet 
    Box 27 131 
    102 52 Stockholm 
 
Stockholm den 29 oktober 2014 
 
 

Förfrågan om att få överta arrendeavtalet på Dyktankhuset. 
 
Med hänvisning till vårt möte den 2014-10-02 med Robert Olsson och Hans-Lennart Ohlsson kommer 
härmed en skriftlig förfrågan från Svensk Dykerihistorisk Förening (SDHF) om möjligheten att få 
överta arrendet av fastigheten DYKTANKHUSET på Djurgårdsvägen 36 B, 115 21 Stockholm. 
 
Skälet till förfrågan är att SDHF sedan två år tillbaka har arbetat med ett projekt med namn 
VISION 2020. Målsättningen är att renovera och återställa Dyktankhuset i sitt ursprungliga skick samt 
göra en tillbyggnad så Dyktankhuset kan blir ett levande kunskapscentrum, ett museum och en 
mötesplats för såväl utbildning som forskning kring svensk och internationell dykerihistoria.             
Ett lockande och lärorikt besöksmål på Galärvarvet och en seriös aktör i Djurgårdens maritima profil. 
 
Nästa steg för i förverkligandet av VISION 2020 är att SDHF kommer initiera bildandet av 
Insamlingsstiftelsen Dyktankhuset, vars styrelse kommer att vara huvudman för genomförandet av 
VISION 2020.  
 
Vi önskar att ett nytt arrendeavtal av Dyktankhuset skall tecknas mellan Insamlingsstiftelsen 
Dyktankhuset och Kungliga Djurgårdens Förvaltning.  
 
VISION 2020 har presenterats för Kungliga Djurgårdens förvaltning, Kungliga Djurgårdens 
intressenter, Sjöhistoriska museet, Statens Maritima Museer, Stockholms Stadsbyggnadskontor/ 
Tekniska Nämnden samt Stockholms Sjögård.  Samtliga instanser har tillskyndat projektet. 
 
 
Med bästa hälsningar 
 
Anders Wästfelt 
Ordförande 
Svensk Dykerihistorisk Förening 
Dyktankhuset, Djurgårdsvägen 36 B 
115 21 Stockholm 
 
Kopia: Kungliga Djurgårdens Förvaltning 
 

   # 



Framtidsvisioner för Dyktankhuset, 2000 – 2020, en sammanställning av dokument 16 

 

2014-06-05 

Från: Anders Wästfelt anders@wastfelt.net  Till:  Mats Fahlander <mail@matsfahlander.com> 
Hej Agneta och Mats. 
 
Stort TACK själv för ett väl genomfört möte.  Bussresan hem gick bra, men det tar lång tid när tågen 
inte går. Var hemma straxt före 24:00 
 
Klart att vi skall göra en presentation av VISION 2020 för Stockholms Sjögård, Gustaf Taube.  
SDHF är medlem i föreningen sedan många år tillbaka. Vår sekreterare Hans Bohlin 
är  kontaktpersonen som brukar närvara på mötena. Jag skall höra med Hans B om det 
pratats  någonting om VISION 2020. 
 
Anders W sammanfattning av mötet med SBK den 2014-06-02. 
 
Peter Lundevall och Susanna Stenfelt gillade projektet och gav sitt godkännande att 
vi kunde lämna in en ansökan om en "normal planprocess". 
 
Efter ca 18 månaders lämnar SBK ett "planbesked" till en kostnad på ca 500 tkr, eller mer. 
Det fans "blanketter" hos SBK att fylla i för att göra en beställning av en planprocess. 
 
Är detta rätt uppfattat? 
 
Vad vi får för dessa ca 500 tkr var jag däremot inte på det klara med. Går det att få tag i något 
"gammalt" färdigt planbesked för att se vad detta dokument innehåller....och vad man betalar för ? 
 
Är det omöjligt att genomföra byggnationen utan ett planbesked från SBK? 
 
1. Du informerar Claes på KDF om mötet på SBK.  Vad föreslår han som nästa steg? 
 
2. Jag pratar med Knut Åkesson för att få kloka råd. 
 
3. Jag skriver ihop förslaget till stiftelseurkunden, med bifogade stadgar, för att bilda  
Insamlingsstiftelsen Dyktankhuset. Projektägaren som skall börja samla in pengar för projektet.  
 
4. När stiftelsen är registrerar bildar stiftelsen Dyktanken AB vars aktiekapital ägs till 100% av 
Insamlingsstiftelsen Dyktankhuset. Det blir Dyktanken AB som blir den operativa 
aktören i byggandet och förvaltaren av det nya Dyktankhuset. 
 
Nu blir det helg igen. Vi stänger datorerna och ägnar oss åt våra vänner, den svenska flaggan, 
en snaps och en sill. 
 
Ha en trevlig helg, vi hörs 
Anders 
  

Mats Fahlander skrev 2014-06-04 22:07: 
Hej Anders, tack för senast och heja oss, bra möte! Fråga; ska jag försöka ordna ett liknande 
presentationsmöte med Gustaf Taube? Se senaste numret av nyhetsbladet nedan (pdf), stor 
"upplaga"! Tror att Dyktankhuset mycket väl i ett kommande nummer kan bli "breaking news"! 
/Mats 
 
Skickat från min iPhone 

   # 
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2013-04-07 
 
StrohKonsult     2013 04 07 
Mõisavahe 27-6 
50707 Tartu 
Estland 
 
olof@stroh.nu 
00372 583 493 85 
alt. 070-276 37 65   Kungliga Djurgårdsförvaltningen 
 
Utlåtande över ev. dykerihistoriskt museum på Djurgården. 
2013 04 05 deltog jag i ett möte hos Kungl. Djurgårdsförvaltningen under ledning av Claes Lindgren 
och med representanter för bl.a. Svensk Dykhistorisk Förening. Vid mötet presenterades ett utkast 
till ett nytt dykerihistoriskt museum som tog sin utgångspunkt i det kvarstående och såväl exteriört 
som interiört välbevarade dyktankhuset från 1934 beläget mellan Vasamuseet och 
Vin&Sprithistoriska Museet i de gamla galärbyggnaderna. Byggnaden var tänkt att bevaras och 
utnyttjas i sin helhet och förses med en modern tillbyggnad för museets övriga behov. 
 
Min spontana reaktion inför förslaget som jag inte tidigare haft möjlighet att se var att det kändes väl 
avpassat till den kulturhistoriska miljön såväl till storlek och gestalt som till detaljutformning. Det 
hade en egen modern karaktär som ändå samspelade väl med omgivningen och berikade miljön utan 
att dominera över den. Det ger en god utgångspunkt för att driva projektet vidare. 
 
Några kommentarer: 

 Platsen är en av Nationalstadsparkens mer känsliga, förslaget måste alltså självfallet 
 – förutom att hålla hög kvalitet – förankras väl inom samtliga politiska och 
förvaltningsmässiga nivåer. 

 Dyktankhuset är i sig, trots en tillsynes enkel gestalt, både till det yttre och det inre anpassat 
till sin mycket speciella användning och har ett högt kulturhistoriskt värde. 

 Även om utformningen redan på nuvarande stadium känns bra måste man vid den slutliga 
detaljutformningen vara noga med att den äldre byggnaden – dyktankhuset – tydligt kan 
urskiljas från nybyggnaden. Det innebär att skarven på västra långsidan måste utformas med 
stor noggrannhet; distinkt, om än subtilt, och att det vore önskvärt att ordna den inre 
kommunikationen till dyktanken utan yttre påbyggnad. Samtidigt är även interiören i 
dyktankhuset skyddsvärd, det kan bli fråga om känsliga avvägningar. 

 För mig som tidigare museichef och museiutvecklare kändes förslaget till interiör och 
funktionsfördelning väl genomtänkt, intressant och välkomnande. Ett par saker skulle jag vilja 
ha mer bättre utformade för att långsiktigt ge möjlighet till ett levande och aktivt museum: 
dels något bättre arbetsutrymmen för personal, dels ett bra utrymme för genomarbetade 
tillfälliga eller periodiska utställningar av lite större ambitionsnivå än vad som kan rymmas 
vid en frilagd vägg eller hörna. Jag är väl medveten om att det av ekonomiska skäl kan vara 
svårt att upprätthålla en hög personaltäthet och oavbruten livlig verksamhet, men en 
lokalflexibilitet som tillåter då och då återkommande projekt kan gör mycket för museets 
kvalitet. En möjlighet att skapa utrymme (och få stöd) vore samverkan med Svensk 
Museitjänst i Alfa Lavals tidigare utrymmen vid Munkhättan i Tumba. De är numera en 
fristående förvaltning under Riksantikvarieämbetet och kan ge stöd både med magasin och 
förvaring och med kvalificerad föremålsvård. 

Olof Stroh 
Antikvarisk konsult 
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2013-04-04 
Hej Anders 
Fantastiskt. Jag börjar nästan tro att det kommer att bli möjligt att realisera. 
Några omedelbara tankar och förslag. 
Sid 2. Man kanske skall påpeka att Dyktankhuset idag är ett av få bevarade hus från tiden som 
marinbas. 
Sid 3. kanske skall man lägga till "Lokal och ytor för att förbereda och visa aktivt dykeri vid kajen 
utanför." 
Sid 7. ...som silar in ljuset genom fasadrastret dagtid och ger en vision av undervattensvärld och 
släpper ut ljus inifrån kvällstid likt en lykta eller upplyst akvarium. 
Vi ses i morgon 1130 vid Universitetes T-banestation där vi träffades förra gången. 
Hälsn 
Hans 
 
On 4 apr 2013 10:47 "Anders Wästfelt" <anders@wastfelt.net> wrote: 
Hej Hans,  
Enligt ök. 
/a 
  # 
 

2013-03-12 kl. 10:54 skrev Anders Wästfelt: 

 
> Hej Mats, 
> Nu har jag gått igenom ritningarna.   
> Till min stora glädje kan jag inte hitta några större förslag till ändringar i er skiss 2. 
> Bara några mindre "inredningsdetaljer". 
> Entréplan, våning 1.    Vi behöver ett förråd som kan låsas. Förslag under trappen i Verkstaden. 
> Våning 2, samlingsrum/film/konferens.  Går det att montera in skjutdörrar (eller liknande) så att 
det blir ljud och insyns-skyddat när det är aktiviteter i rummet?  
> Behöver också ett utrymme/skåp för tekniken som behövs i detta rum. Kan läggas i anslutning till 
väggen mot hiss/förråd? 
> Övrigt. 
> Tack för ditt senaste samtal. Delar helt din uppfattning att nu är det dax att ta fram ett par förslag 
hur fasaden kan se ut på tillbyggnaden. Jag gillar skarpt dina två idéer.  Kör! 
> Nästa steg.  
> Ta fram förslag 3, "fasadförslagen" så att vi kan få ta del av dessa  innan  
> mötet som vi skall ha med Claes Lindgren på KDF - fredagen den 5 april kl 12.00 
> 
> Med bästa hälsningar 
> Anders 
 

2013-02-07 
En 16-sidig presentation med ritningar över 
tillbygge och inredning presenteras av Mats 
Fahlander. Finns som pdf i olika upplösningar. 
Mats Fahlander Arkitekt AB 
Mariatorget 7 / nb 
11848 Stockholm 
T: +46 8 348880 
F: +46 8 348883 
M: +46 70 7453990 
www.matsfahlander.com 
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2012-11-07 

    Tungelsta 2012-11-07 

Hej Anders 

Några tankar efter att jag läst din utmärkta sammanställning Vision 2020. 

1 Om vi breddar ”Dykgården” så att den blir lika bred som pannhuset är långt får vi större yta 

där föremål kan ses från utsidan även när huset är stängt. Jag tänker mig glasvägg från marken 

och upp.  Både bottenplan och övre våning i nybygget blir större i och med att pannhuset inte 

tar del av ytan. Gaveln på nybygget kommer dessutom mer i liv med de bredvid liggande 

Galärskjulen (Spritmuseets baksida). Jag tror detta kan genomföras utan nämnvärd ökning av 

kostnaderna. 

2 Glastaket bör höjas så mycket att en passage kan läggas mellan nya och gamla byggnaden 

på taket av pannhuset. På detta sätt behövs bara en hiss för att handikappanpassa även gamla 

Dyktankhuset.  Vi får sannolikt inte bygga det nya utan hiss. 

3 Om vi presenterar denna något större lösning från början så kan vi alltid minska senare om 

det behövs en kompromiss pga pengar eller av andra skäl. Våra argument att behålla den 

”större lösningen” som medger gångbro under tak mellan byggnaderna är ju anpassning till 

rörelsehinder och att den nya byggnaden smälter in i omgivningen på ett bättre sätt. 

Jag bifogar några skisser för att illustrera hur jag tänker. 

Bästa hälsn 

Hans Ö 
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2012-09-23 

VISION 2020 

 

Till styrelsen för Sveriges Dykerihistoriska Förening (SDHF) 

 

Bakgrund. 

År 1934 byggde Svenska marinen Dyktankhuset på Galärvarvet i Stockholm för att träna 

ubåtsbesättningar att rädda sig ur en sjunken ubåt. Huset som innehåller en dyktank, 6 m djup 

och 4 m bred och en tryckkammare kom också ett bli ett laboratorium för dykeriutveckling. 

 

När Marinen flyttade från Galärvarvet 1979, bildades Sveriges Dykhistoriska Förening för att 

rädda Dyktankhuset till eftervärlden. Dyktankhuset ägs i dag av Kungliga Djurgårdens 

Förvaltning som i sin tur hyr ut huset till Statens Maritima Museer (SMM). I dag upplåter 

SMM Dyktankhuset till SDHF på villkor som finns reglerade i ett samarbetsavtal. 

 

Under årens lopp har SDHF samlat in föremål och litteratur som visar dykeriets utveckling 

från 1600-talet till nutid, såväl civilt, militärt, yrkesdykning som fritidsdykning.  En unik 

samling i Sverige. Föreningen håller Dyktankhuset öppet för allmänheten under lördagar och 

söndagar sommartid. Under hela året genomför SDHF ett antal större officiella evenemang 

och specialvisningar av Dyktankhuset.  

 

Nutid.  

Under de senaste åren har styrelsen vid flera tillfällen diskuterat hur man i framtiden på bästa 

sätt ska ta hand om allmänhetens växande intresse för Dyktankhuset och föreningens unika 

samling av dykerihistoriska föremål.  Ett ständigt återkommande förslag har varit att uppföra 

en ny byggnad, en tillbyggnad på Dyktankhuset.     

 

Framtid. 

För att kunna förverkliga VISION 2020 måste vi, först som enskilda individer och sedan 

tillsammans, i ord och bild presentera vår vision av Dyktankhuset och SDHF:s verksamhet år 

2020. För att detta skall fungera måste vi ta fram ett underlag som vi kan arbeta efter.  Första 

steget är att du besvarar följande: 

 

ARBETSUPPGIFTER 

 

1. Skriv ner dina idéer om hur Dyktankhuset skall användas 2020. 

2. Vad skall göras med nuvarande lokaler och vilka lokalbehov har vi år 2020? 

3. Hur tänker du dig SDHF:s organisation och verksamhet 2020?  
 

För att visa dig hur jag tänker, bifogar jag mina första spontana tankar kring dessa tre frågor.  

 

Önskemål är att du mejlar dina tankar och idéer till mig senast den 10 oktober så att vi kan gå 

igenom resultatet vid styrelsemötet den 13/10 -12. 

 

 

 

Anders Wästfelt, Liden 2012-09-23  
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Sid 1(2) 

VISION 2020 
 Anders Wästfelt 

 

Dyktankhuset 2020 

 

- Är ett levande museum, ett kunskapscentrum och mötesplats för såväl utbildning som 

forskning kring svensk- och internationell dykerihistoria. 

 

- Samarbetar med aktiva dykorganisationer och företag för att dokumentera och 

förmedla utvecklingen av dykeriet. 

 

- Har öppet året runt. Är bemannat med kompetent personal till glädje för allmänheten 

och forskare.    
 

- Erbjuder skolor och ungdomar skräddarsydd information om dykeriets historia, nutid 

och framtid.   
 

- Erbjuder kunskapsöverföring kring dykerihistoria till nutid med modern IT-teknik och 

ett aktivt engagemang i de Sociala medierna. 

 

- Kan erbjuda en spännande miljö för möten och konferenser.  
 

- Är ett spännande och lärorikt besöksmål på Galärvarvet. En seriös aktör i Djurgårdens 

maritima profil. 

 

Nuvarande lokaler och lokalbehov 2020 

 

- Bebyggelseantikvarisk upprustning av Dyktankhuset från 1934. Återställa de inre 

miljöerna till sitt ursprungliga skick där man belyser verksamheten på 1950 och 60 

talet. 

 

- En tillbyggnad, som integreras med det senare tillkomna Pumphuset, byggs i två 

våningar. Storlek, arkitektur och fasad samma som Dyktankhuset.  Den nya 

huskroppen skall inte byggas ihop med Dyktankhuset utan blir en fristående byggnad 

där Pumphuset länkar samma de två byggnaderna. 

 

Dyktankhuset 2020 innehåller: 

 

- Publik entré/reception, toalett/handikappanpassad, 

            kapprum, förvaringsboxar och städrum.   

 

- Tre utställningsområden.  

 

1. Dyktankhusets ursprungliga miljöer där man visar den militära utvecklingen av   

         dykeriet.         

            2. Utställning om yrkesdykeriet (tungdykare)  

            3. Utställning om sport/fritidsdykningens utveckling. 

 

 

Sid 2(2) 



Framtidsvisioner för Dyktankhuset, 2000 – 2020, en sammanställning av dokument 23 

 

 

- Ett kombinerat bibliotek, forskarsal och samlingsrum med plats för minst 30 personer. 

Rummet är utrustat med modern presentationsteknik. 

 

- Fyra kontor/arbetsrum. Storlek 12 – 15 m2. Utrustade med modern datateknik. 

            Personalutrymmen: Pentry/fikarum, omklädningsrum, toalett/dusch, städrum. 

 

- Verkstad, förrådsutrymmen, teknikrum för uppvärmning samt el och vatten. Soprum.     

 

 

SDHF:s organisation och verksamhet 2020 

  

Dyktankhuset 2020 drivs av Stiftelsen Dyktankhuset, som hyr Dyktankhuset av Kungliga 

Djurgårdens Förvaltning. Stiftelsen har samarbetsavtal med Statens Maritima Museer och 

andra organisationer/företag som stödjer Stiftelsens verksamhet.  

 

- Stiftelsen Dyktankhusets uppgift är att införskaffa medel för att garantera 

förvaltningen av föremålen och driften av Dyktankhuset. 

 

Sveriges Dykerihistoriska Förening, SDHF har donerat sina samlingar till Stiftelsen 

Dyktankhuset och är Stiftelsens Dyktankhuset stöd- och vänförening. SDHF har permanenta 

platser i Stiftelsen Dyktankhusets styrelse. 

 

- SDHF:s uppgift är att sprida information om Dyktankhuset och tillvarata 

medlemmarnas intresse för Dyktankhuset och dess samlingar.  Föreningen har sitt 

kansli i Dyktankhuset och ansvarar för de publika aktiviteterna med stöd från 

Stiftelsen och dess samarbetsparter.  Föreningen ger ut medlemstidningen Signallinan, 

ansvarar för Dyktankhusets hemsida och kontakterna i de Sociala medierna. 

 

 

Kom nu med era visioner!   Allt får skrivas, ingenting är heligt! 
 

Under v 43 sammanställer jag våra idéer om lokalbehov och organisationstankar. När vi är 

överens om VISION 2020 (november?) har vi åter ett planeringsmöte, denna gång (enligt 

överenskommelse) med Kungliga Djurgårdens Förvaltning.  Resultatet av detta möte avgör 

när vi träffar Statens Maritima Museer och Svenska Sportdykarförbundet. 

 

Anders Wästfelt 

Tfn 0702-373832 

anders@wastfelt.net 
   # 
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2012-09-23 

Skiss av Anders Wästfelt 

 

2012-09-13 

Till Ander Wästfelt via e-post   från Hans Örnhagen 

    Gullholmen 20120913 

Angående Vision 2020 

Hej Anders 

I samband med Kulturarvsdagen hade vi besök av några från SSDF styrelse. De var där för att lyssna 

och titta, men också för att informera sig lite om lokalerna eftersom det har visat sig att SSDF är 

intresserade av ett samarbete. Vi var alla jäktade och Henrik och hans kamrater hann inte stanna 

efter programmets slut, så vi fick aldrig till något samtal. Henrik Johansson i SSDF styrelse har, för 

snart ett år sedan, kontaktat mig angående möjlighet att hysa SSDF allt mindre kansli. När Henrik och 

jag då talade om det visade det sig vara en omöjlighet och planerna skrinlades.  
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Nu har ju situationen ändrats i och med att vi fått en lite mer aktiv styrelse och speciellt ditt arbeta 

med Vision 2020 bör definitivt rymma en utredning om möjligheterna att samlokalisera SSDF kansli 

med Dyktankhuset. Som jag ser det är fördelarna många. 

- Vi SDHF och SSHM/Djurgårdsförvaltningen får huset bemannat för visning alla arbetsdagar 

- SSDF får en kanslilokal för två personer till rimligt pris centralt i Stockholm och kan härigenom 

sprida budskap om säker dykning. 

- Vi får hjälp med finansieringen av, och argument för tillbyggnad 

Jag tänker mig att vi i nybyggnadsplanen utformar föreläsningssalen på ovanvåningen på ett sådant 

sätt att den kan användas som kontor för SDHF och SSDF och när föreläsningar skall genomföras så 

flyttas skrivbord och hurtsar undan och stolar ställs ut. 

Under vardagarna skiftar de två kanslisterna på ansvaret att vara visningsansvariga på vardagar och 

SDHF medlemmar tar hand om helger på samma sätt som idag. Det är ju egentligen bara perioden 10 

juni till 15 september som det är lite behov av besöksservice. Resten av året kan säkert de två arbeta 

relativt ostört hela dagen. 

Jag har berättat för Henrik om ditt arbete med Vision 2020 och jag tycker definitivt att vi skall träffas 

någon gång under hösten för att kunna ställa fler frågor till Henrik om hur han ser på möjligheterna 

att göra något tillsammans. Som du ser har jag kopierat detta till Henrik och jag hoppas vi kan få till 

en dialog inför ett senare möte. 

Med bästa hälsningar 

Hans Ö 

   # 

Kopia Henrik Johansson via e-post  
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2012-06-12 

Till Anders Wästfelt,    Vice ordförande SDHF 

Via e-post    anders@wastfelt.net  Tungelsta 2012-06-12 

Hej Anders 

Alla pratar om hur trångt vi har det och man vill rensa ut mycket av det som idag finns på 

Dyktankhuset. Ett alternativ som jag tidigare 2001 föreslagit är att bygga till, men då betraktades det 

som utopiskt eftersom man inte fick genomföra några förändringar i miljön på Galärvarvet. Se brev 

från 2003. Vid det tillfället 2005 blev det ju bara en utflyttning av ångpannan och renovering av 

bottenplanet. Mot bakgrund mot de stora förändringar man nu genomfört i samband med 

Spritmuseets tillkomst så menar jag att det idag borde vara möjligt att få godkännande för en 

tillbyggnad i form av en ”spegelpandang” till nuvarande ”gamla pannhuset”. Denna plan skiljer sig 

från den ursprungliga från 2003 genom att denna är både billigare och mindre ”störande” i miljön 

eftersom det rör sig om en enplansbyggnad i stället för som tidigare en tillbyggnad på höjden till två 

plan. 

I princip handlar det om schaktning för en gjuten bottenplatta, lika stor som nuvarande pannhus, 

mellan pannhuset och ub-räddningsklockan. På plattan reser man väggelement av gasbetong för en 

långsida och en gavel och sedan lägger man på gasbetongtakskivor på samma sätt som pannhuset är 

konstruerat. I övre gaveln (mot Galärkyrkogården) gör man en garageport för in och uttransport av 

tyngre föremål. Detta blir också en nödutgång i den fönsterlösa byggnaden. Andra gaveln anslutes 

mot dyktankhuset. På detta sätt får vi dubbelt så stor utställningsyta som vi har idag och kan visa 

sportdykning och yrkesdykning i två separata lokaler. 

Från utsidan kommer man inte att märka något eftersom gaveln mot galärkyrkogården kommer att 

bli symetrisk och hela tillbyggnaden döljs av gamla Dyktankhuset om man ser på huset från sjösidan. 

Vad vi skulle behöva hjälp med är utformning av planer och ritningar som duger att visa för 

potentiella sponsorer. Vi behöver också en någorlunda riktig kostnadskalkyl så att vi vet hur mycket 

som behöver samlas in för att starta projektet. Vi kommer naturligtvis också att behöva mycket 

lobbying i de rätta kretsarna och jag vet att du är duktig på detta. 

Vore tacksam för dina synpunkter på detta. Vi kanske sedan behöver träffas för att på plats diskutera 

bästa utformningen. 

Jag presenterade detta på förra styrelsemötet och ombads utforma ett brev, vilket du nu läst. Jag 

räknar med att vi inte forcerar detta utan att det drivs i den takt som passar dig. Hade tänkt 

presentera detta på dagens styrelsemöte 20120613 men du kan ju kika på det redan nu. Om du 

hinner så kanske vi till styrelsemötet redan kan ha lite av dina reaktioner och synpunkter på idén. 

Med bästa hälsningar 

Hans Ö 

Bilagor: 

Brev från 2003 och skisser från 2001    
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2011-08-17 

     Tungelsta 2011-08-17 

Bästa vänner i SDHF styrelse 

SSDF har hört av sig till mig med en preliminär förfrågan om det skulle kunna vara möjligt att förlägga 

SSDF kansli till Dyktankhuset. Att man preliminärt vänt sig till mig beror på min koppling till båda 

organisationerna. Jag har förklarat situationen med SSHM som hyr av Djurgårdsförvaltningen och 

SDHF som andrahandshyresgäst. Jag ser dock möjligheter med detta som vi måste diskutera i SDHF 

styrelse innan vi går vidare. 

Fördelar:  

1. Ökat öppethållande till alla vardagar. Något som SSHM önskar och varit mycket tydliga med under 

det senaste året. 

2. Hyreskostnaderna till Djurgårdsförvaltningen och driften betalas av SSDF 

3. Både SSDF och SDHF exponeras på ett bättre sätt mot allmänheten 

Förutsätningar: 

1. Att SSDF styrelse, SSHM och Djurgårdsförvaltningen gillar konceptet med ”samlokalisation”. 

2. Att vi får ställa upp en temporär kontorsbarack på ytan mellan pannhuset och ub-räd klockan. 

Förutom detta kan det säkert finnas ett antal ytterligare hakar, men jag ser detta som en möjlighet 

till ett stort kliv framåt för både SDHF och SSDF och väl värt ett prov på 2 – 3 år varefter 

verksamheten utvärderas. 

Tacksam för era synpunkter som jag kan sammanställa inför nästa styrelsemöte som jag hoppas Lars 

sammankallar i relativ närtid. 

Bästa hälsningar 

Hans Ö 
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2004 hösten   SDHF ansöker om att få använda en del av överskottet från konferensen Humans in 

Submarines för att flytta ut ångpannan och där inreda en utställning av föremål. 

Etthundrafemtiotusen kronor beviljas och vi öppnar passagen mellan Dyktankhuset och pannrummet 

med hjälp av medlemsinsatser. Finns beskrivet i Signallinan nr 16 sid 19 och nr 17 sid 6. 

2003-09-25 
 

Bert Westenberg 

Statens Maritima Museer 

Box 27131 

102 52 Stockholm 

 

     Tungelsta 2003-09-25 

 

Hej Bert 

 

Efter vårt samtal vid senaste arbetsmötet på Dyktankhuset sänder här scannade dokument från den skiss av en 

tänkbar tillbyggnad som jag gjorde för snart 3 år sedan. 

 

I princip tänker jag mig:  

- En träbyggnad med samma yttre utseende som Dyktankhuset fast något lägre. 

- Bottenplanet kan med fördel göras fönsterlöst då det skall innehålla utställningslokal. 

- Man utnyttjar gräsytan fram till promenadvägarna i öster och norr med en liten plantering mellan norra gaveln 

och promenadväg. 

- Genom att dra ner den södra gaveln på tillbyggnaden mot kajen kan man skapa en entré mot hamnen och 

inpassage till Dyktankhuset under nuvarande trappa till Dyktankhusets ovanvåning. 

- Ovanplanet i tillbyggnaden läggs på en sådan höjd att man kan komma från nuvarande trappa i Dyktankhuset 

till tillbyggnadens ovanplan. 

- Bottenplanet i tillbyggnaden läggs i nivå med Dyktankhusets bottenplan vilket innebär att en viss schaktning 

måste göras för en bred port och ramp till bottenplanet i norra delen av tillbyggnaden. 

- Ovanplanet görs till en föreläsningssal med lösa stolar för ca 70 sittande och ett pentry för flexibel användning 

(Föreläsningar, vandringsutställningar, konferenser med ”skolsittning” mm) 

  

Med förhoppningen att detta frö förhoppningsvis kan växa sig starkt och bli en del i en tillväxt av de maritima 

museerna på Djurgården. 

 

Bästa hälsningar 

 

 

Hans Örnhagen 

Ordförande 

 

 

Bilagor: 

Scannade skisser av förslag till tillbyggnad 

   # 
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Här, 2001-01-01,  börjar det jag skulle vilja kalla framtidsplaner d.v.s. en 

expansion av Dyktankhusets yta för bättre utställningsmöjlighet. 


